
Rada Miejska w Kunowie 
Komisja Budżetu i Oświaty  

Protokół nr 6.2025 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Oświaty 

w dniu 22 kwietnia 2025 r. 

 
Obrady rozpoczęto 22 kwietnia 2025 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:28 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 radnych 

Obecni: 

1. Arkadiusz Farys 
2. Jarosław Jałocha 
3. Sylwester Jedlikowski 
4. Beata Łukawska 
5. Marek Mikos 
6. Maria Pająk 
7. Marcin Pastuszko 
8. Piotr Rakoczy 
9. Cezary Szwajda 
10. Grzegorz Wanat 
11. Donata Zębala 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda otworzył posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty i przywitał 
wszystkich obecnych oraz przybyłych gości. W posiedzeniu brało udział 7 członków Komisji Budżetu  
i Oświaty oraz zaproszeni goście. Nieobecny nieusprawiedliwiony - radny Arkadiusz Farys, radny 
Sylwester Jedlikowski, radny Marcin Pastuszko oraz radna Donata Zębala.  

Przewodniczący stwierdził kworum do prac Komisji.  
 
Lista obecności członków komisji stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 1. 
 
 

2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 
 
Planowany porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia.  
3. Przyjęcie protokołu Nr 5.2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.03.2025 r. 
4. Przedstawienie informacji dotyczącej oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Kunów w 

oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2024 rok. 



5. Przedstawienie informacji na temat realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych za 2024 rok." 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Kunów Programu „Opieka 
wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu na rzecz Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz Zakładu Gospodarki Komunalno - Mieszkaniowej w Kunowie. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej budową urządzeń infrastruktury 
technicznej. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej jej podziałem. 

10. Sprawy różne.  
11. Zakończenie posiedzenia.   

 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poinformował, że porządek posiedzenia zawiera 11 
punktów i zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do porządku posiedzenia.  
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poddał pod głosowanie porządek posiedzenia. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planowanego porządku posiedzenia. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, 
Grzegorz 
 Wanat 
NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Porządek posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 2. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 5.2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.03.2025 r. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poinformował, że na tabletach radnych wgrany został 
protokół i zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 5.2025 z dnia 24.03.2025 r.?  

Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół nr 5.2025 z posiedzenia Komisji Budżetu i Oświaty  
z dnia 24.03.2025 r. 
 
Głosowano w sprawie: 



przyjęcia protokołu Nr 5.2025 z posiedzenia komisji w dniu 24.03.2025 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, 
Grzegorz  
Wanat 
NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
5.2025 z dnia 24.03.2025 r.  

Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 24.03.2025 r. znajduje się w teczce nr 5 znak: Or.0012.3. 
_.2025 Przewodniczący Komisji zamknął punkt 3. 

4. Przedstawienie informacji dotyczącej oceny zasobów pomocy społecznej 
dla Gminy Kunów w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i 
demograficznej za 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Katrzynę Orczyk Kierownika Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie o omówienie informacji.  

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie  Katarzyna Orczyk 
przedstawiła informację dotyczącą oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Kunów w oparciu o 
analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi pytania, uwagi do 
omówionej informacji?  

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 4. 

5. Przedstawienie informacji na temat realizacji „Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych za 2024 rok." 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Katrzynę Orczyk Kierownika Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie o omówienie informacji.  

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie  Katarzyna Orczyk 
przedstawiła informację na temat realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych za 
2024 rok." 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi pytania, uwagi do 
omówionej informacji?  



Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 5. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Kunów 
Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego 
– edycja 2025. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Katrzynę Orczyk Kierownika Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie o omówienie projektu uchwały.   

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kunowie  Katarzyna Orczyk omówiła 
projektu uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Kunów Programu „Opieka wytchnieniowa” dla 
Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi pytania, uwagi do 
omówionego projektu uchwały?  

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag.  

Przewodniczący poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Kunów Programu „Opieka 
wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, 
Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Kunów Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek 
Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 6. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu na rzecz Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Zakładu Gospodarki Komunalno - 
Mieszkaniowej w Kunowie. 



Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Annę Borek Kierownika Referatu Gospodarki 
Mieniem o omówienie projektu uchwały.   

Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem Anna Borek omówiła projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu na rzecz 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Zakładu Gospodarki Komunalno - 
Mieszkaniowej w Kunowie.  

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi pytania, uwagi do 
omówionego projektu uchwały?  

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag.  

Przewodniczący poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
rocznych z tytułu trwałego zarządu na rzecz Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 
Zakładu Gospodarki Komunalno - Mieszkaniowej w Kunowie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jarosław Jałocha, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, 
Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego 
zarządu na rzecz Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Zakładu Gospodarki 
Komunalno - Mieszkaniowej w Kunowie.  

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 7. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej 
opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej 
budową urządzeń infrastruktury technicznej. 

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Małgorzatę Mazur Kierownika Referatu 
Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej o omówienie projektu uchwały.   

Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej omówiła projektu uchwały w sprawie 
ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej. Projekt uchwały został przedłożony 
zgodnie z zaleceniem  Regionalnej Izby Obrachunkowej po przeprowadzonej kontroli. W projekcie 
zaproponowano opłatę adiacencką w wysokości 30 % procent różnicy pomiędzy wartością jaką 
nieruchomość miała przed wybudowaniem urządzeń infrastruktury a wartością jaką będzie miała po 



wybudowaniu np. infrastruktura drogowa, wodociągowa, kanalizacyjna. Gmina ma 3 lata aby 
obciążyć mieszkańców taką opłatą.  

Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda zapytał, czy ktoś z radnych wnosi pytania, uwagi do 
omówionego projektu uchwały?  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Marek Mikos zapytał, kto taką opłatę będzie 
ponosił?  

Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej poinformowała, że opłatę będzie 
ponosił każdy mieszkaniec nieruchomości zlokalizowanej przy danej inwestycji.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Marek Mikos zapytał, od kiedy będzie 
funkcjonowała opłata.  

Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej poinformowała, że opłata będzie 
funkcjonowała od dnia w którym zostanie podjęta przez radnych uchwała.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Grzegorz Wanat zapytał dlaczego w uchwale 
zaproponowano maksymalną wysokość opłaty adiacenkiej tj. 30%? Ponadto zapytał dlaczego okres 
obciążenia mieszkańca wynosi 3 lata ?  

Kierownik Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej poinformowała, że 3 lata wynika z 
zapisu zawartego w uchwale od momentu zakończenia inwestycji. 30% to nie jest największa 
wysokość opłaty adiacenckiej, najwyższa wynosi 50%.  

Sekretarz Gminy Kunów Aneta Szloser-Tyczyńska dodała, że do zaopiniowania radnym zostały 
przedstawione dwa projekty uchwał. Jeden projekt dotyczy opłaty adiacenckiej w związku ze 
wzrostem wartości danej nieruchomości, wynikającej z polepszeniem infrastruktury, natomiast drugi 
projekt przedstawia opłatę adiacencką od podziału nieruchomości. 10 lat temu Pan Burmistrz zwrócił 
się do rady o odstąpienie od pobierania opłaty adiacenckiej od podziału nieruchomości. Rada ma 
możliwość wniesienia zmiany wysokości opłaty adiacenkiej oraz niezależnie jak Radni zaopiniują oba 
projekty uchwał na posiedzeniu Komisji, wiążące będzie głosowanie na obradach sesji.  

Nie zgłoszono więcej pytań ani uwag.  

Przewodniczący poprosił o wyrażenie opinii w formie głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Jarosław Jałocha, Cezary Szwajda 
PRZECIW (1) 
Beata Łukawska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 



NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej, przy następującym 
wyniku głosowania: 2 głosy za, 1 głos przeciw, 4 głosy wstrzymujące się.  

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 8. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej 
opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej 
jej podziałem. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Panią Annę Borek Kierownika Referatu Gospodarki 
Mieniem o omówienie projektu uchwały.   

Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem Anna Borek omówiła projektu uchwały w sprawie 
ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
spowodowanej jej podziałem. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Marek Mikos zapytał, kto taką opłatę będzie 
ponosił – osoba dzielący/ sprzedający czy kupujący?  
  
Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem Anna Borek poinformowała, że zostanie wydana decyzja  
o podziale na wniosek właściciela nieruchomości, dowodem w sprawie jest operat szacunkowy, który 
zleca Gmina i tam rzeczoznawca zleca wartość nieruchomości przed podziałem i po podziale. Opłatę 
ponosi wnioskodawca tj. właściciel nieruchomości.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu 
wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej jej podziałem. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Marek Mikos, Grzegorz Wanat 
PRZECIW (3) 
Beata Łukawska, Maria Pająk, Cezary Szwajda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jarosław Jałocha, Piotr Rakoczy 
NIEOBECNI (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 

 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego negatywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości spowodowanej jej podziałem, przy następującym wyniku głosowania: 2 głosy za, 3 
głos przeciw, 2 głosy wstrzymujące się.  



Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 9. 
 
 
 

 
10. Sprawy różne. 

Nie zgłoszono spraw różnych.  

 
11. Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda podziękował członkom Komisji oraz gościom za udział  
w posiedzeniu i zamknął posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty.  

 

Nagranie z posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 10 do protokołu (płyta CD). 

 
 
 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
Przygotował(a): Paulina Biernat 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


